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Szavazattal nem rendelkező tagok: -
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Szabó István MKFE elnökként és tenyésztőként külön-külön.

Dr. Bánsághy Kristóf

Silvia Mahlmann

 Jelenlévők összesen: 18

Szavazóképes jelenlévők: 14/22

A közgyűlés  60%-os  szavazatképességgel  rendelkezett,  hozta  meg döntéseit.  A
közgyűlés előzményeként a meghívóban a kuvasz törzskönyvezésével kapcsolatos
témakör került kihirdetésre egyedüli témapontként. A közgyűlésen  Hajnal Gyöngyi
elnök és Dr. Halász Péter László alelnök, EJB elnök számoltak be a 2021. óta zajló, a
másik tenyésztőszervezeteknél tapasztalható törzskönyvezési hibákkal kapcsolatos
eljárásról. Az AM ezzel kapcsolatos tájékoztató levelének felolvasása, ismertetése
és diavetítéssel alátámasztottan a helyzet magyarázatát adták elő. Az Alelnök Úr
tájékoztatást  adott  a  várható  és  jelenleg  fennálló  kötelezettségekről  és
jogkövetkezményekről. (Csatoltan a meghívó.) Kérdés, további témajavaslat, egyéb
témafelvetés a rendezvényt megelőzően és a rendezvény alatt sem érkezett.

A közgyűlés tisztségei 

Levezető elnök: Hajnal Gyöngyi
Jegyzőkönyv vezető: Bednárik János
Szavazó bizottság: Kis Anna Mária, Komáromi Ágnes 

Napirendi pontok 
1., Levezető elnök, szavazatszámlálók, jegyző megválasztása.

2., Napirend megszavazása

3., Elnökségi beszámolók: Törzskönyvezési hibák és azok kövtekezménye a kuvasz 
törzskönyvezésében. 

4., Egyéb

1., Levezető elnök megszavazása 

Hajnal Gyöngyi – elfogadja.

Igen 14 Nem 0 Tartózkodott 0 

Határozat: Közgyűlés által jóváhagyva. 

Jegyzőkönyvvezető megszavazása 

Bednárik János – elfogadja.

Igen 14 Nem 0 Tartózkodott 0 



Határozat: Közgyűlés által jóváhagyva. 
Szavazó bizottság – szavazatok szedése és számlálása- megszavazása

Kis Anna Mária – elfogadja. 

Igen 14 Nem 0 Tartózkodott 0 

Határozat: Közgyűlés által jóváhagyva. 

Komáromi Ágnes – elfogadja. 

Igen 14 Nem 0 Tartózkodott 0 

Határozat: Közgyűlés által jóváhagyva.

2., Napirendi pontok, meghívó alapján

1., Levezető elnök, szavazatszámlálók, jegyző megválasztása.

2., Napirend megszavazása

3., Elnökségi beszámolók: Törzskönyvezési hibák és azok kövtekezménye a kuvasz törzskönyvezésében. 

4., Egyéb (Javaslat ehhez a ponthoz nem érkezett.)

Igen 14 Nem 0 Tartózkodott 0 

Határozat: Közgyűlés által jóváhagyva.

3., Elnökségi beszámoló 

3/a., Az elnök kijelenti, 60%-os arányban szavazóképes a közgyűlés. Majd megkezdi a beszámolót.

Hajnal Gyöngyi a HKE ETSZ elnöke diavetítéssel segítve a megértést mutatta be a kuvasz törzskönyvezési
alapelveit és hasonlította össze a három jelenleg aktív tenyésztőszervezet ebbéli működését. Külön kitért a
csípődiszplázia szűrések elfogadottsáágra, a MET.Ku. Tk jelek és számok létrejöttének különbözőségeire,
illetve felhívta a figyelmet arra, hogy a Halasi-Pásztor kuvasz kennel és annak tulajdonosa, Varga Zoltán
tenyésztővel  szembeni  2021.február  7-i  MKFE  határozati  sor,  a  közbeszéd  információival  és  az  MKFE
elnökének  nyilatkozatával  szemben,  nem teljesült.  Korábbi  hivatalos  tenyésztőszervezeti  és  tenyésztői
nyilatkozatok szóltak arról, hogy NÉBIH vizsgálat lezárta és rendezte a hivatkozott határozatban említett és
érintett  kutyák  sorsát.  A  HKE  ETSZ  részére  az  AM  által  az  MGEF/249-2/2023  számon  megküldött
iránymutató levélre hivatkozva kimondható, hogy nem történt ez  meg. Hivatkozott levél ezt erősíti meg
határozott kijelentésében. 

Varga Zoltán, mint tenyésztő ellen indított 2021 szeptemberében a NÉBIH eljárást,d e abban azt vizsgálta
csupán,  hogy  a  hivatkozott  határozatokban  tárgyalt  és  a  tenyésztésből  kizárt  egyedek  származási
igazolásait  a  tenyésztő  visszaszolgáltatta-e?!  Mivel  a  tenyésztő  a  tenyésztőszervezet  részére  ezeket
visszaadta, ezek bevonásra kerültek és a vizsgálat lezárult. 

Viszont  tudjuk  és  tapasztaljuk,  hogy  mai  utódgenerációkban  az  érintett  kutyák  eredeti,  a  2021-es
határozatok  előtti  keltezéssel  kiadott  MET.Ku.  Számaik  szerepelnek,  amelyek  mindenképpen  hibás
adminisztrációt feltételeznek. Mivel ennek téynére 2021. óta szervezetünk felhívta mind az MKFE, mind a



Magyar  Komondor  és  Kuvasz  Egylet  figyelmét  (utóbbi  tenyésztésvezetője  lévén  Árkossy  Beatrix,  aki
mindkét  társszervezetünk   által  megbízottan  felelőse  a  MEOESZ  irodán  a  törzskönyvezési
adminisztrációnak, tekintve, hogy ők nem saját maguk adminisztrálják a törzskönyvezési részüket), mégsem
történt egyéb, mint elnökségi cserék. Korózs Gábor (MEOESZ elnök) helyett Kovács András lett az MKKE
elnöke, míg az MKFE-ben Pischoff Ferenc lemondásával néhány hónapig Zsóri Zsolt, majd 2022. júniustól
Szabó István elnökségében folyik a munka. Egyik elnökség sem foglalkozott érdemben a kifogásainkkal,
jelzéseinkkel.  Személyes  találkozóra  azt  az  utolsó  órákban  lemondva,  nem jöttek  el.  Az  MKKE  2023.
tavaszán írásban jelezte, hogy szerintük nincsen probléma a MET-Ku. Számokkal az ő törzskönyvezésükben
és az MKFE nyilvántartásában sem.

Szabó István MKFE elnök, a vele 2023-ban folytatott levelezésben többször és határozottan kijelentette,
hogy szerinte sincs probléma. Véleménye szerint az, aki úgy értelmezi az MKFE 2021. februári határozatait,
hogy abban kutyákat a tenyésztésből kivontak volna, az nem tud szöveget értelmezni, írni és olvasni sem.
Leveleiben  többször  alpári  és  személyeskedő  stílusban  adta  tudtunkra,  hogy  nem  kíván  a  kérdéssel
foglalkozni, mert szerinte azt a HKE ETSZ, illetve annak elnöke, Hajnal Gyöngyi találja csak ki, így érdemben
nem kell az üggyel törődni. Láthatóan nem vezettek célra és végleg befagyni látszanak a társszervezetekkel
a  tisztázás  és  rendezés  fórumai,  mivel  személyesen  tett  ígéreteiket  nem tartják  meg  és  írásban  sem
jutottunk érdemi eredményre.

Dr. Halász Péter László jogtanácsos, EJB elnök és egyesületünk alelnöke elmondta, hogy nagyon nagy a
jelenlegi baj és nem csak azért, mert az alapvetően érintett társszervezet tagadja a problémát, de azért is,
mert az eltelt 6 évben megsokszorozódott az érintett kutyák száma. Becslésünk szerint akár 200-250 kutya
is  lehet.  Pontos  adatokat  nem tudunk,  mert  az MKFE nem nyilatkozik  az érintettség kérdésében sem,
ahogyan  egyedi  kutyákra  feltett  kérdéseinkre  sem  felel.  A  fajta  törzskönyvezésébe  vetett  hitelességi
bizonyosság és garancia helyreállítása miatt  a lehető leghamarabb szükséges a törvényes előírásoknak
megfelelően,  az  MKFE  és  az  MKKE  törzskönyvezési  adminisztrációjában   feltűnő  hibák  javítása,  a
szabályszerűség  és  rend  helyreállítása.  Kérte  egyben  a  közgyűlést,  hogy  szavazatával  szíveskedjen
megerősíteni az Elnökséget abban, hogy a HKE ETSZ lehetőségeihez mérten eljárjon az ügyben az érintett
hatóságok irányában. Egyben felhívta a közgyűlés figyelmét, hogy az ETSZ-ek által kiállított  származást
igazoló  dokumentumok  közokiratok  és  ezekben  megjelenő  adati  hibák  a  teljes  dokumentumot
érvénytelenítik, illetve, amennyiben visszatérően és hosszú ideig ismétlődnek, tartanak, akkor nem lehet
kizárnia   tudatosságot,  amely  bűncselekmény.  Bűncselekményben  pedig  a  HKE  ETSZ  bármely  olyan
lépése, amely nem a helyzet rendezését szolgálja felveti az együttműködés, a beleegyezés gyanúját.

Kérdések, kommentek: 

Bednárik János: Ameddig a többiek gondolkoznak és szeretném köszönetemet kifejezni az Elnökségnek az
eddigi  kitartó  munkáért  és  szeretném elmondani,  hogy  Varga  Zoltán  és  amit  tett  olyan  negatív  hatást
gyakorol a kuvaszra, amelyet nagyon régen nem láttunk. Sajnálatosnak tartom, hogy az MKFE nem figyel és
nem rendezi a helyzetet. Örülök neki, hogy ilyen sokan vagyunk és első időpontban tudunk döntést hozni,
mert ugyan ami szervezetünk nem érintett a problémában, de közvetetten, mivel mi is a fajtával foglalkozunk
a mi reputációnkat is érinti a sajnálatos eset. Fel kell lépni ellene és amint lehet megoldást kell találni.

Jurik Ferenc Imre: Sajnálatos szerintem is ez az eset, ahogyan az is, hogy 2021 óta nem rendezték az
érintettek a helyzetet és a tenyésztés úgy folyik, mintha a probléma nem lenne. Fontosnak tartom és ezért
kértem szót  is,  hogy nagyon figyeljünk oda,  mert  ez a probléma a teljes fajtát  és annak megítélését,  a
tenyésztők hitelességét tönkreteheti. Nem emlékszem rá, hogy korábban fenyegette-e nagyobb veszély a
fajtát! Kérem szépen, hogy hangsúlyozni kell azt, hogy a mostani lépéseink nem kutyák ellen szólnak, hanem
éppen ellenkezőleg, a kutyák és a tenyésztőszervezeti munka megbízhatóságát, hitelét és rangját szeretnénk
helyreállítani  és elkerülni,  hogy a továbbiakban ilyen, vagy hasonló elhiteltelenítő működések történjenek
tenyésztőknél.

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 13 Nem 0 Tartózkodott 1 



 3/b., SZAVAZÁS

A  Közgyűlés  megerősíti  a  HKE  ETSZ  elnökségét  a  tárgyalt  ügyben  eddig  levégzett  munkájában,  azt
megköszöni és felhatalmazza annak folytatására a végső rendezésig. Egyben felhatalmazza az Elnökséget,
hogy abban az esetben, amikor segítséget kér a rendezésben az AM, vagy valamelyik társszervezet, azt
megadhatja és ezt fel is ajánlja, mivel a közgyűlésen Szabó István MKFE elnök is jelen van.

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 13 Nem 0 Tartózkodott 1

Elnöki zárszó 

Hajnal Gyöngyi: - Köszönjük mindenkinek a jelenlétet! Jó éjt, szép hétvégét! 

Jegyzőkönyv lezárva. Szatymaz, 2023.09.18. 

Levezető elnök Jegyzőkönyvvezető 

Szavazat számláló bizottság tag 1., Szavazat számláló bizottság tag 2., 

HKE Elnök 


